
Äldrerådet i Staden Jakobstad   Protokoll 8.11.2023 
  
Tid: 8.11.2023 kl. 9.30 – 11.35  
  
Plats: Svenska gården  
 
Ulla Grönvall-Streng, ordf. 
Helena Ahlstrand 
Anna-Liisa Holmero 
Rauni Kuutti  
Pentti Silvennoinen  
Tuomo Syri 
Antero Varila 
Bertel Widjeskog (avlägsnade sig kl. 11.20) 
Kurt Hellstrand, sekreterare   
 
Mötet öppnas 

 
Ordföranden öppnade mötet kl. 9.30 och hälsade välkommen. 

 
1. Äldrerådsdagarna i Helsingfors 

Mötet inleddes med att äldrerådet deltog digitalt i Äldrerådsdagarna i 
Helsingfors.  
Kommunminister Anna-Kaisa Ikonen betonade i sitt inledningsanförande hur 
viktigt det sektoröverskridande samarbetet är inom äldrevården och behovet av 
medborgarorganisationernas insatser. Välfärdssamhället befinner sig i ett 
brytningsskede där den digitala världen får allt större rum, vilket är en 
utmaning för de äldre. Ministern visade också statistik över hur 
utbildningsnivån påverkar användandet av digitala tjänster. 

 
Päivi Topo, äldreombudsman, berättade om hur man försöker tillgodose de 
äldres rättigheter. Hon framhöll bland annat kommunernas skyldigheter att 
ordna utbildning för främjande av digitala tjänster. 
 
Senare under mötet tog äldrerådet del av SeniorSurfs undervisning om att 
stärka de äldres digitala delaktaktighet och utvecklandet av digital 
kamrathandledning. 

 
3. Beslutsförhet  

 
Konstaterades att föredragningslistan sänts ut i tid och att mötet är beslutsfört. 

 
4. Godkännande av föredragningslistan  
 

Föredragningslistan godkändes. 
 

5. Val av protokolljusterare 
 

Till protokolljusterare valdes Pentti Silvennoinen 



6. Välfärdsområdet  
 

Ordföranden hade utarbetat ett förslag till utlåtande som sändes till 
välfärdsområdet i Österbotten. Efter smärre redigeringar godkändes utlåtandet. 
Utlåtandet medföljer som bilaga. 
 
Diskuterades tidtabellen för utlåtanden och Antero Varila gavs i uppdrag att 
föra hälsningen vidare till välfärdsområdet. 

  
 
7. Motionstrappa vid Lockanberget 

 
Från kommuninvånarhåll har inkommit önskemål om en motionstrappa vid 
Lockanberget. Äldrerådet föreslår att där byggs en motionstrappa. 

 
 
8. De äldres vecka 2024 

 
Planeringen av de äldres vecka bör inledas i god tid. Föreslogs att en 
seniorkonsert ordnas och att äldreombudsmannen Päivi Topo inbjuds som 
föreläsare.  
 

9. Verksamhetsplanen år 2024 
 

Verksamhetsplanen kompletterades 
- stadsutvecklingsdirektör Mika Hakosalo inbjuds till februarimötet 
- Äldrerådet besöker Församlingscentret för träff med diakoniarbetarna.  
- Minnesrådgivningen inbjuds till aprilmötet 
- I september ordnas en paneldiskussion 
- Till De äldres vecka inbjuds SeniorSurf 

  
10. Rapport från stadsstyrelsen   

 
Kurt Hellstrand rapporterade från stadsstyrelsen och andra förvaltningsorgan. 

  
11.  Övriga ärenden 
 

Ordföranden berättade om Milstolpen r.f.:s kartläggning av medlemmarnas 
behov av dataundervisning.   

 
Informerades om miljöministeriets rapport om utvecklandet av de äldres 
boende i kommunerna och inom välfärdsområdena samt om projektet 
”Utbildning av frivilliga ambassadörer inom ordkonst” (sanataidelähettiläs). 

 
Mötesdagar 2024 fastslogs: 7.2, 3.4, 8.5, 4.9, 2.10, 6.11. 

 
Pehr Lövs text bör översättas till finska. 
 
 



12. Följande möte 
 

Följande möte hålls onsdagen den 7 februari 2024 kl. 10 i Svenska gården. 
  
13. Mötet avslutas 
 

Mötet avslutades kl. 11.35 
 
 
 
 
 

Ulla Grönvall-Streng, ordförande Kurt Hellstrand, sekreterare  
 
 
 

Pentti Silvennoinen, protokolljusterare 
 


